
 

Referat fra generalforsamling i Ribe Mandskor 
Torsdag d. 31. august 2023 kl. 18:30 i Seminariehuset 

Dagsorden: 
1. Valg af ordstyrer 

Ole Gregersen blev valgt 

2. Formandens beretning for det forgange år 
Årets begivenheder: 
Vinfes琀椀val i Adelhards have på Nederdammen (august) 
Korrejse 琀椀l Berlin, Berliner Liedertafel (september) 
Syng Dansk med 8 deltagende kor (november) 
Synger på Birkely i Askov, siger farvel 琀椀l Erik West (november) 
Vi fejrer Søren Grejsens 60-års fødselsdag (december) 
Adventskoncert på ”Det gamle Rådhus” (december) 
Sangerkursus i Vandel med 90 deltagere, heraf 14 fra Ribe. Jon Hollesen som instruktør. Det bedste 
kursus i min 琀椀d. (februar) 
Vi fejrer Chris琀椀an Jacobsens 30-års fødselsdag 

Vi mistede Hardy Beck og vi sang ved bisæ琀琀elsen og deltog ved sammenkomst på Gredstedbro Hotel. 
Æret være Hardys minde. (maj) 
Vi havde et vellykket besøg af Berliner Liedertafel, som blev beskrevet ned 琀椀l mindste detalje i deres 
medlemsblad ”Der Merker” (juni) 
Skt. Hans koncert i Klostergården og afslutning hos Arne. 

Vi har løbende gennem året forsøgt at 昀椀nde nye sangere. Vi har reklameret ved indfaldsvejene, der 
har været interview i dagspressen, vi har inviteret 琀椀l to åbent hus arrangementer. Resultatet har 
været nedslående. Jeg tror, vi i frem琀椀den skal søge i vores nye sangere i vores nærmeste 
omgangskreds.  

Vi har i det forgangne år ha昀琀 besøg af Frederik, som gik på med krum hals og masser af energi. Han 
gjorde et godt og inspirerende stykke arbejde. Lau har også rost ham. De havde et godt samarbejde. 
Desværre har Frederik meddelt os, at han ikke har kræ昀琀erne 琀椀l at fortsæ琀琀e samarbejdet. Han har for 
mange jern i ilden og bliver nødt 琀椀l, at få en mindre arbejdsbyrde. Derfor har han må琀琀et sige nej tak 
琀椀l at hjælpe os mere. Han har dog peget på en person, som han mente var dyg琀椀g. Det er en ung 
kvinde, Anna Emmeluth, som kommer den 14-9 og besøger os. Hun er i øjeblikket gravid og kan 
derfor først hjælpe os 琀椀l april 2024. 
I kan spørge: Hvorfor al den interesse for mulige dirigenter? 

Det drejer sig om re琀�dig omhu, dyg琀椀ge, kompetente dirigenter hænger ikke på træerne. Det drejer 
sig om, Ribe Mandskors overlevelse, også e昀琀er at Laus lange, trofaste periode er ovre. 
Det drejer sig om at få kontakt med et yngre musikmiljø, som måske kan hjælpe os videre. Tanken er, 
at vi i en løbende proces, i samarbejde med Lau, kommer videre. 
Det drejer sig ikke om, at vi ikke anerkender det kæmpestore stykke arbejde Lau har gjort for koret. 
Tvær琀椀mod. 

Der er ikke tvivl om, at det år der er gået, har været et vanskeligt år for koret. Der er sangere, der har 
forladt os. Det gør os sårbare i de enkelte stemmer og vi må o昀琀ere melde afud 琀椀l arrangementer, 
fordi vi ikke er sangbare. 
Men nu må vi holde sammen og holde hovedet højt og være op琀椀mis琀椀ske og arbejde for bedre 琀椀der. 



 

Længe leve Ribe Mandskor! 
Formandens beretning blev godkendt 

3. Dirigentens beretning for det forgangne år 
Sæson 2022-23 har på mange måder lidt turbulent grundet sygdom og andet fravær, og medlemmer 
har desværre meldt sig ud eller over som passive. 
Til gengæld er der kommet nye medlemmer 琀椀l, og tak for det! 
- - - 
Rejsen 琀椀l Berlin var en stor oplevelse og sangmæssigt meget 琀椀lfredss琀椀llende. 
Deltagelsen i kulturna琀琀en og Syng Dansk-arrangementet var af god kvalitet. 
Sidst på året 2022 lånte vi Finn som gæstetenor, hvilket gav tryghed og var medvirkende 琀椀l gode 
optrædener i Askov og 琀椀l advent på det gamle rådhus. 
Mange af jer har deltaget i kursus, både i Kolding og i Vandel. 
Koncerterne ved besøget fra Berlin og 琀椀l Skt. Hans kan vi absolut være bekendt. 
Hele året har været præget af mange 昀椀ne øvea昀琀ener, hvor der er blevet arbejdet seriøst og med stor 
entusiasme. 
Mødeprotokollen er nu igen trådt i kra昀琀, og som I ser, er der 昀椀ne mødeprocenter hele vejen rundt. 
Tak for det. 
Tak for godt samarbejdet 琀椀l hele bestyrelsen. 
Nu forventer jeg, at helt normale 琀椀der igen må ind昀椀nde sig, og med tak for jeres indsats i den 
forløbne sæson ønsker jeg os alle en god sæson 2023-2024. 
Allerede i november får vi besøg af Jon Hollesen 琀椀l en kursuslørdag e昀琀erfulgt af julefrokost. 
Til den dag vil vi invitere Bramming Mandskor med, og derfra er der melding om ”ja tak”. 
Af mulige nye satser 琀椀l den kommende sæson vil jeg nævne: 
Happy Birthday to you 

Nu kommer fuglene igen (Lyse næ琀琀er) 
Du kom med alt det, der var dig 

Velkommen i den grønne lund - 2-stemmig 

Slu琀琀elig må vi erkende, at nye sangere sjældent kommer af sig selv, og at åbent hus åbenbart heller 
ikke virker, så vi må kridte skoene og gå på jagt blandt naboer, venner og bekendte. 
God jagt! 
Dirigentens beretning blev godkendt 

4. Regnskab og fastsæ琀琀else af kon琀椀ngent 
Jørn Frandsen fremlagde det reviderede regnskab for den forgangne sæson sammen med budget for 
den kommende sæson. Begge blev godkendt. Kon琀椀ngentet fastsæ琀琀es med en s琀椀gning 琀椀l 1400 kr. pr 
sæson. Regnskab og budget er vedhæ昀琀et som bilag. 

5. Indkomne forslag 
Der var ikke indkommet forslag 

6. Valg af bestyrelse 
a. Formand: Finn An琀椀n Jørgensen. Genvalgt 
b. Kasserer: Jørn Frandsen. Genvalgt.  
c. Sekretær: Peter Worm. Genvalgt. 
d. 2 bestyrelsesmedlemmer: Niels Christensen og John Deenhardt Nielsen. Genvalgt       
e. 1 suppleant: E昀琀er forslag valgtes Ole Gregersen 

7. Øvrige valg 
a. Et medlem 琀椀l sangudvalg: Genvalg af Chris琀椀an Jacobsen.  



 

b. Én fra hver stemme 琀椀l repertoireudvalget, der yderligere består af formanden, dirigenten 
samt 1. tenor Søren Grejsen, 2. tenor Bjarne Grejsen, 1. bas Vakant, 2. bas Peter Worm.  

c. To revisorer: Ole Fløe, Genvalg af Ole Fløe, og Arne Nielsen.  
d. En arkivar: Genvalg af Peter Worm. 
e. En fanebærer: Poul Beck, 1. reserve Søren Grejsen, 2. reserve Vakant.  
f. En protokolfører: Poul Beck. Genvalgt. 
g. En kan琀椀nebestyrer: Jens Hansen. Genvalgt. 
h. En bu琀椀ksbestyrer: Bjarne Grejsen. Genvalgt. 
i. En PR-mand: Tage Rosenstand. Genvalgt. 
j. Én fra hver stemme 琀椀l ak琀椀vitets-/festudvalg: 1. tenor Søren Grejsen, 2. tenor Ole 

Gregersen, 1. bas Vakant og 2. bas John Deenhardt Nielsen. Plus et medlem fra 
bestyrelsen. Den nyvalgte bestyrelse udpeger et medlem.  

8. Drø昀琀else af frem琀椀dige ak琀椀viteter 
Der blev ikke drø昀琀et nye kommende ak琀椀viteter 

9. Beretning fra kan琀椀nebestyreren 
E昀琀er rundhåndet uddeling 琀椀l diverse formål er der på nuværende 琀椀dspunkt ca. 25.000 kr. i ølkassen. 

Der drø昀琀edes en priss琀椀gning, men det beslu琀琀edes at fastholde de nuværende priser.  

10. Eventuelt 
Der var ikke noget under eventuelt 

 

Generalforsamlingen afslu琀琀edes i god ro og orden 

 







 Ribe Mandskor  Statistik 2022-23 
 
 

Medlemmer Statistik 2022-23 Anciennitet pr. 01/09 2023 2019-20 

    

 Mulige Mødt % Optaget År  

1. tenor (5)       

Henrik Snoeijink 20 20 100,0 23-02-2023 ½  

Jens Peter Pedersen 44 33 75,0 23-10 2008 14 80,0 

Karsten Helth 9 5 55,6 25-05-2023 1/6 - 

Michael Kristensen 44 17 38,6 08-10-2009 13 66,7 

Søren Grejsen 44 39 88,6 19-05 1988 35 90,0 

   72,6    

2. tenor (7)       
Arne Nielsen 44 41 93,2 21-09 2000 22 83,3 

Bjarne Grejsen 44 40 90,9 06-02 1986 37 86,7 

Christian Jakobsen 44 20 45,5 01-10-2015 (pause 2½ år) 5 - 

Morten Simonsen 44 39 88,6 24-01 2019 4 90,0 

Ole Gregersen 44 40 90,9 24-01 2019 4 76,7 

Peder Haahr Bruun 44 39 88,6 27-09 2007 15 90,0 

Tage Rosenstand 44 40 90,9 15-09 1976 46 86,7 

   84,1    

1. bas (6)       
Erik Dalsgaard 44 32 72,7 26-02 2004 19 60,0 

Jørn Frandsen 44 37 84,1 29-04 1982 41 90,0 

Karl Hammer 44 38 86,4 29-11 1990 32 86,7 

Ole Fløe 44 37 84,1 15-11 1965 57 83,3 

Ove Obeling 44 36 81,8 24-04 2014 9 76,7 

Søren Steffensen 44 33 75,0 15-06-2006 (pause i 2 år) 15 - 

   80,7    

2. bas (7)       
Finn Jørgensen 44 41 93,2 26-11 2015 7 86,7 

Jens Christian Schmidt 44 36 81,8 20-09 2007 15 86,7 

Jens Peter Hansen 44 43 97,7 14-01 2010 13 93,3 

John Nielsen 44 38 86,4 29-09 2011 11 90,0 

Niels Christensen 44 40 90,9 06-02 1986 37 90,0 

Peter Worm 44 44 100,0 24-01 2019 4 93,3 

Poul Beck 44 35 79,5 22-11 1990 32 93,3 

   89,9    

Korleder (1)       
Lau Michelsen 44 43 97,7 01-09 1977 46 100,0 

       

Alle   80,9   81,5 

     

1. september 2023: 24 medlemmer  Anciennitetsgennemsnit (24 medl.) 21,07 20,14 
 
 I det samlede gennemsnit er medregnet 26 medlemmer, der har haft mulighed for at møde hele medlemstiden. 
 For de nuværende 24 medlemmer er mødeprocenten 83 
 
 DSF-kurser mv. er ikke medregnet. 


